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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Felülvizsgálta-e a kormány, hogy mekkora nehézséget 
jelent az önkormányzatok számára a gépjárműadó elvonása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus járvány nem várt gazdasági visszaesést okozott az országban. A járvány elleni 
védekezés fedezetét a kormány az önkormányzati szektort is érintő költségvetési elvonásokkal, 
illetve az önkormányzatok által beszedett központi adó helyben maradó részének elvonásával is 
biztosította. Ilyen adónem például a gépjárműadó, amelynek beszedése önkormányzati feladat. Az 
adó egy része az önkormányzatoknál maradt eddig, ám a járvány elleni védekezésre hivatkozva a 
kormány azt most teljes egészében elvonja.

Ezzel az intézkedéssel nem csak a saját bevételei egy részétől fosztja meg a kormány az 
önkormányzatot, de feladat ellátásának a költségeit sem kompenzálja.

Orbán Balázs egy korábbi vita során utalt arra, hogy amennyiben túl nagy terhet jelent a 
kistelepülések önkormányzatai számára a gépjárműadó elvonása, abban az esetben a kormány 
felülvizsgálja a döntést.

Az alábbi kérdéssel fordulok Önhöz:

- Végzett bármilyen felmérést a kormány az önkormányzatok között annak érdekében, hogy 
kiderüljön, mennyire okoz nehézséget számukra a gépjárműadó elvonása? Amennyiben igen, 
milyen eredménnyel zárult ez, várható-e olyan döntés, ami arról szól, hogy a kormány visszaadja az
önkormányzatoknak a helyben beszedett gépjárműadót?

- Milyen módon kompenzálja az önkormányzatokat a kormány a gépjárműadó teljes összegének 
elvonását, miközben az ezzel kapcsolatos adóbeszedéssel járó feladatok és azok költsége az 



önkormányzatokat terheli?

Várom válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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